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§ 206  

Fastställande av dagordningen 

 
Sammanfattning 

Dagordningen presenteras enligt utskickat förslag 

Bildningsnämndens beslut  

Dagordningen fastställs med följande ändring: 

Tillkommer: 

Ä 16- Flytt av investeringsbudget 

Ä 17- Utbyggnad av förskolan Kristallen 

Utgår: 

Ä 15- Delgivning av beslut fattade på delegation av bildningsnämnden 
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§ 207 Dnr BN562-16   610 

Införskaffande av moduler till förskolan 

Sammanfattning 

På grund av att förskolan Bullerbyn ska utrymmas i mars 2020 behöver ett 

beslut fattas om uppförande av moduler för att inrymma den fortsatta 

verksamheten. 

Bildningsnämnden beslutade den 3 juni 2019 att moduler snarast skulle 

placeras vid Regnbågens förskola.  

Lillemor Gunnarsson (C), Karin Perers (C) och Marit Andersson (SD) deltog 

inte i beslutet. 

Lokalstrateg fick i uppdrag att ta fram kostnader för moduler, vilka 

presenterades vid sammanträdet i bildningsnämnden den 24 juni 2019.  

Bildningsförvaltningen föreslog bildningsnämnden att besluta om att 

godkänna kostnader för placering av moduler vid Regnbågens förskola, samt 

att äska om tilläggsbudget för de ökade hyreskostnaderna. 

Bildningsnämnden beslutade den 24 juni 2019 att godkänna kostnader för 

placering av moduler vid Regnbågens förskola med en årshyra på 669 600 

kronor och att äska om tilläggsbudget hos kommunfullmäktige för de ökade 

hyreskostnaderna med ett belopp på 263 000 kronor. 

Lillemor Gunnarsson (C) och Gertrud  Hjelte (C) reserverade sig mot 

beslutet enligt följande: 

”Angående moduler vid Regnbågens förskola. 

Det bör inte beställas moduler förrän vi vet hur många barn som Noaks Ark 

och förskolan Olympica kan ta emot våren 2020. Det är inte försvarbart att 

beställa moduler innan vi har den informationen. Det rör sig om ca 3600000 

kr på fem år och därtill kommer anslutningskostnader, driftskostnader och 

anläggningskostnader samt driftstörningar vid den förskola moduler ska 

ställas.  

Förslag till förvaltningen 

… att bjuda in företrädare för Noaks Ark och förskolan Olympica till 

nämnden i september för att informera om möjligheter för dem att ta emot 

dessa barn i sina förskolor. ” 

Ordförande yrkade att bildningsnämnden skulle godkänna kostnader för 

placering av moduler vid Regnbågens förskola och att bildningsnämnden 

skulle besluta om att äska om tilläggsbudget för de ökade hyreskostnaderna. 

Forts. § 207 
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Forts. § 207 

Ordföranden ställde de båda yrkandena mot varandra och fann att 

bildningsnämnden biföll yrkandet om att godkänna kostnader för placering 

av moduler vid Regnbågens förskola och att bildningsnämnden beslutade om 

att äska om tilläggsbudget för de ökade hyreskostnaderna. 

Bildningsnämndens arbetsutskott förklarade sig den 19 augusti 2019 ha tagit 

del av bildningsförvaltningens rapport om att det då var fullt på alla 

kommunens förskolor, förutom i Garpenberg och i Stjärnsund. Enstaka 

platser kunde uppkomma efter hand.  

Bildningsnämnden beslutade den 2 september 2019 att ärendet gällande 

moduler till förskolan skulle kvarstå.  

Bildningsnämnden uppdrog till bildningsförvaltningen att ta fram en 

ekonomisk kalkyl som visar skillnaden mellan kostnaden för moduler och 

kostnaden för platser i fristående förskola.  

Bildningsförvaltningen tog utifrån uppdrag givet av bildningsnämnden den 2 

september 2019 fram en kalkyl som visar skillnaden mellan kostnaden för 

moduler och kostnaden för platser i fristående förskola. Vid sammanträdet i 

bildningsnämndens arbetsutskott den 16 september 2019 förklarade 

arbetsutskottet sig ha tagit del av den av bildningsförvaltningen framtagna 

kalkylen. 

Bildningsnämnden förklarade sig den 23 september 2019 ha tagit del av  

bildningsförvaltningens framtagna kalkyl som visar skillnaden mellan 

kostnaden för moduler och kostnaden för platser i fristående förskola. 

Bildningsnämnden beslutade att ärendet gällande moduler till förskolan 

skulle kvarstå. 

Inför sammanträdet i bildningsnämndens arbetsutskott den 7 oktober 2019 

presenterade bildningsförvaltningen en uppdaterad kalkyl utifrån uppdrag 

givet av bildningsnämnden den 2 september 2019. Kalkylen visar skillnaden 

mellan kostnaden för moduler och kostnaden för platser i fristående förskola. 

Vid sammanträdet i bildningsnämndens arbetsutskott den 7 oktober 2019 

yrkade ordförande att arbetsutskottet skulle föreslå bildningsnämnden att 

besluta om att uppdra till bildningsförvaltningen att omedelbart påbörja 

byggandet av moduler vid förskolan Regnbågen. Ordförande fann att 

yrkandet bifölls. 

Sofia Axelsson (M) deltog inte i beslutet. 
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Forts. § 207 

På sammanträdet i bildningsnämnden den 14 oktober 2019 informerade 

miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen gällande förutsättningarna för att 

omedelbart kunna påbörja byggandet av moduler vid förskolan Regnbågen. 

Bildningsnämnden förklarade sig ha tagit del av informationen.  

Bildningsnämnden uppdrog till bildningsförvaltningen att omedelbart 

påbörja byggandet av moduler vid förskolan Regnbågen. 

Lillemor Gunnarsson (C) anmälde jäv. 

Melker Andersson (M) och Mikael Gråbo (M) reserverade sig mot beslutet. 

Marit Andersson (SD) reserverade sig mot beslutet med följande motivering: 

”Underlaget är undermåligt. 

Vi kan inte besluta utifrån en gammal offert. Vi har också lämnat in en egen 

motion om mobila förskolor. Det hade både blivit bättre för barnen och 

billigare för kommunen” 

Inför sammanträdet i bildningsnämnden den 25 november 2019 delgav 

bildningsförvaltningen tjänsteskrivelsen daterad 19 november 2019.   

Vid sammanträdet i bildningsnämndens arbetsutskott den 2 december 2019 

redogjorde ordförande för underlag från Hedemora kommunfastigheter AB 

den 28 november 2019. 

Ordförande yrkade att bildningsnämnden beslutar om att betala de faktiska 

kostnaderna för att sätta upp moduler. Ordförande fann att yrkandet bifölls. 

Arbetsutskottet beslutade därmed enligt yrkandet. 

Sofia Axelsson (M) och Lillemor Gunnarsson (C) deltog inte i beslutet. 

Lillemor Gunnarsson (C) yrkade att Hedemora kommunfastigheter AB och 

kommunens lokalstrateg skulle bjudas in till bildningsnämndens 

sammanträde den 16 december 2019 för att diskutera kostnadskalkylen för 

att sätta upp moduler. Ordförande fann att yrkandet bifölls.  

Arbetsutskottet beslutade därmed enligt yrkandet. 

Vid sammanträdet i bildningsnämnden den 16 december 2019 deltar VD för 

Hedemora kommunfastigheter AB, kommunens lokalstrateg och  

Stefan Norberg, kommunalråd för att informera i ärendet.   

VD för Hedemora kommunfastigheter AB redogör för kostnadskalkyl 

daterad den 29 november 2019 för att sätta upp moduler vid förskolan 

Regnbågen. 
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Forts. § 207 

Beslutsunderlag 

Bildningsnämnden den 3 juni 2019 § 106 

Tjänsteskrivelse från bildningsnämnden den 19 juni 2019 

Anbud 20880 Hedemora förskola 2 avdelningar med tillhörande ritning den 

18 juni 2019 

Bildningsnämnden den 24 juni 2019 § 118 

Bildningsnämndens arbetsutskott den 19 augusti 2019 § 64 

Bildningsnämnden den 2 september 2019 § 138 

Tjänsteskrivelse från bildningsförvaltningen den 9 september 2019 

Bildningsnämndens arbetsutskott den 16 september 2019 § 74 

Bildningsnämnden den 23 september 2019 § 154 

Uppdaterad tjänsteskrivelse från bildningsförvaltningen den 1 oktober 2019 

Bildningsnämndens arbetsutskott den 7 oktober 2019 § 82 

Bildningsnämnden den 14 oktober 2019 § 170 

Tjänsteskrivelse från bildningsförvaltningen den 19 november 2019 

Underlag från Hedemora kommunfastigheter AB den 29 november 2019 

Bildningsnämndens arbetsutskott den 2 december 2019 § 102 

Yrkande 

Ordförande yrkar att bildningsnämnden ska besluta om att stå fast vid det 

tidigare beslutet om att omedelbart påbörja byggandet av moduler vid 

förskolan Regnbågen och att uppdrag ges till bildningsförvaltningen att 

omgående ansöka om bygglov för byggandet. 

Ordförande finner att yrkandet bifalles. 

Bildningsnämndens beslut 

1. Bildningsnämnden beslutar att stå fast vid det tidigare beslutet om att 

omedelbart påbörja byggandet av moduler vid förskolan Regnbågen. 

2. Bildningsnämnden uppdrar till bildningsförvaltningen att omgående 

ansöka om bygglov för att bygga moduler vid förskolan Regnbågen. 

Reservation 

Joanna Gahnold (KL) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 

”Reserverar mig med anledning att personerna som berörs, lärare och 

föräldrars synpunkter inte beaktas.  
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Forts. § 207 

Röstade även igenom moduler för 669 000kr utan bindningstid. Med den nya 

kalkylen uppgår den totala kostnaderna på modulerna till 7 000 000kr på fem 

år. En för stor kostnad fre en icke-permanent lösning med en allt för lång 

bindningstid. ” 

Marit Andersson (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 

” Det finns möjlighet att fortsätta hyra Bullerbyn och under några år bygga 

en helt ny förskola istället för att hyra dyra moduler” 

Melker Andersson (M) och Mikael Gråbo (M) reserverar sig mot beslutet 

med följande motivering: 

”Vi reserverar oss mot beslutet att införskaffa moduler till förskolan 

Regnbågen med en beräknad årshyra på ca 1.400.000 kr per år under fem år. 

En engångskostnad tillkommer på ca 3.200.000 kr. 

Finns ingen anledning att betala en engångskostnad på 3.200.000 kr då det 

finns möjlighet att disponera förskolan Bullerbyn i ytterligare ca 3 år i 

avvaktan på en utbyggnad av förskolan Kristallen. Även om Bullerbyns 

fastighet i så fall behöver åtgärdas för ett antal 100.000 kr, så blir det en 

åtskilligt lägre kostnad än den beräknade engångskostnaden vid Regnbågen, 

på 3,2 mkr. 

Tillkommer också Olympicaskolans förskola som kan ta emot ett stort antal 

barn. ” 

  

Utdrag till 

Bildningsförvaltningen 

Ekonomer 

Lokalstrateg 

Hedemora kommunfastigheter AB 

 

 

 

Mötet ajourneras mellan 10.10-10.30 
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§ 208 Dnr BN291-19   041 
 Dnr BN699-19   714 

Utbyggnad av förskolan Kristallen 

Sammanfattning 

Den 9 september 2019 uppdrog bildningsnämndens arbetsutskott till 

bildningsförvaltningen att utreda om det är möjligt att göra en utbyggnad av 

förskolan Kristallen från 600 kvadratmeter till 1000 kvadratmeter. 

Vid sammanträdet i bildningsnämndens arbetsutskott den 7 oktober 2019 

redovisade bildningsförvaltningen utifrån uppdrag från bildningsnämnden 

den 9 september 2019 gällande möjligheten att göra en utbyggnad av 

förskolan Kristallen. Arbetsutskottet förklarade sig ha tagit del av 

redovisningen och bjöd in kommunens lokalstrateg till sammanträdet i 

bildningsnämnden den 14 oktober 2019 för att informera i ärendet. 

På bildningsnämndens sammanträde den 14 oktober 2019 informerade miljö- 

och samhällsbyggnadsförvaltningen  gällande möjligheten att bygga ut 

förskolan Kristallen på redan befintlig mark. Bildningsnämnden förklarade 

sig ha tagit del av informationen.  

Bildningsnämnden uppdrog till bildningsförvaltningen att ta fram 

kostnadsförslag för en utbyggnad av förskolan Kristallen. 

Vid sammanträdet i bildningsnämnden den 16 december 2019 lyfter 

ordförande ärendet om att bygga ut förskolan Kristallen.  

Beslutsunderlag 

Bildningsnämndens arbetsutskott den 9 september 2019 § 70 

Bildningsnämndens arbetsutskott den 7 oktober 2019 § 85 

Remissvar från bildningsförvaltningen den 1 oktober 2019 

Bildningsnämnden den 14 oktober 2019 § 173 

Yrkanden 

Ordförande yrkar att bildningsnämnden beslutar om en utbyggnad av 

förskolan Kristallen och att uppdrag ges till bildningsförvaltningen att ta 

fram en ekonomisk kalkyl för detta. 

Ordförande finner att yrkandet bifalles. 

Bildningsnämndens beslut 

Bildningsnämnden uppdrar till bildningsförvaltningen att ta fram en 

ekonomisk kalkyl för en utbyggnad av förskolan Kristallen. 

Forts. § 208 
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Forts. § 208 

Förslag till kommunfullmäktige 

Bildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om att förskolan 

Kristallen byggs ut med 600 kvadratmeter. 

  

Utdrag till 

Kommunfullmäktige 

Bildningsförvaltningen 

Lokalstrateg 
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§ 209 Dnr BN615-19   615 

Lokalbehov för undervisning i Svenska för invandrare 
(SFI) 

Sammanfattning 

Ett beslut har fattats att undervisningen i Svenska för invandrare (SFI) ska gå 

ur lokalerna på Kraftgatan. Detta beslut togs i och med att man gjorde en 

bedömning att verksamheten skulle rymmas på Bachmanska skolan.   

Vuxenutbildningen och framförallt SFI har ett ökat behov av lokaler och 

kommer inte att kunna minska lokalbehovet som planerat. Detta gör att ett 

beslut behöver fattas om hur verksamheten skall bedrivas framgent.  

Bildningsförvaltningen har tagit fram tre olika alternativ kring lokaler för 

SFI.  

Alternativ 1 Kraftgatan 

Alternativet innebär att man behåller en del av lokalerna på Kraftgatan och 

frigör ungefär halva lokalen till tjänstemän vid utrymningen av Tjädernhuset. 

Alternativ 2 Moduler 

Alternativet innebär att en modullösning hyrs in under en begränsad period.  

Alternativ 3 Centrumgallerian 

Alternativet innebär att förvaltningen hyr externa lokaler i Centrumgallerian. 

Man kan där anpassa lokaler efter behov. 

Som ett komplement till ovanstående alternativ ser man även möjligheter att 

frigöra vissa lokaler vid Martin Koch-gymnasiet.  

Bildningsförvaltningen föreslår bildningsnämnden att besluta om en lösning 

där SFI-verksamheten får vara kvar på Kraftgatan under den tid som 

Tjädernhuset renoveras och att man efter denna period gör en ny översyn av 

lokalbehov för SFI, Vuxenutbildning och gymnasieutbildningen. Detta 

kräver att befintligt beslut om att bildningsförvaltningen rivs upp och 

formuleras om samt att miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen får till 

uppgift att se över möjligheten att utrymma personalen i Tjädernhuset till 

andra lokaler. Hänsyn bör tas till att den del av tjänstemännen bör kunna 

lokaliseras till Martin Koch-gymnasiet. 

Vid sammanträdet i bildningsnämndens arbetsutskott den 2 december 2019 

beslutade arbetsutskottet att förslå bildningsnämnden att besluta enligt 

bildningsförvaltningens förslag till beslut. 

 

Forts. § 209 
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Forts. § 209 

Vid sammanträdet i bildningsnämnden den 16 december 2019 redogör 

bildningsförvaltningen för ärendet. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse från bildningsförvaltningen den 31 oktober 2019 

Bildningsnämndens arbetsutskott den 2 december 2019 § 104 

Bildningsnämndens beslut 

Bildningsnämnden beslutar att man behåller en del av lokalerna på 

Kraftgatan och frigör ungefär halva lokalen till tjänstemän vid utrymningen 

av Tjädernhuset. 

  

Utdrag till 

Bildningsförvaltningen 

Lokalstrateg 
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§ 210 Dnr BN687-19   620 

Byte av lokaler för Centrala elevhälsan 

Sammanfattning 

Centrala elevhälsan som ligger på Sturegatan 21 har i många år haft en 

ventilation som inte är anpassad för verksamheten som bedrivs i lokalerna. 

Tidigare har bildningsförvaltningen fått prisförslag från Hedemora 

kommunfastigheter att byta ut ventilationen och i samband med det göra 

vissa ombyggnationer för att anpassa mer för verksamheten. Nu har en lokal 

på Ämbetsgatan blivit ledig som skulle passa bättre för elevhälsan och 

dessutom blir billigare i hyra efter renoveringarna.  

Bildningsförvaltningen föreslår att klartecken ges att flytta Centrala 

elevhälsan till nya lokaler på Ämbetsgatan 6 och att dessa lokaler får ställas i 

ordning enligt upprättat förslag. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse från bildningsförvaltningen den 6 december 2019 

Yttrande från lokalstrateg den 6 december 2019 

Ritning över Ämbetsgatan 6 efter ombyggnation 

Bildningsnämndens beslut 

Bildningsnämnden beslutar att gå på bildningsförvaltningens förslag att 

flytta Centrala elevhälsan till nya lokaler på Ämbetsgatan 6 och att dessa 

lokaler får ställas i ordning enligt upprättat förslag. 

  

Utdrag till 

Bildningsförvaltningen 

Lokalstrateg 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

15(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 211 Dnr BN604-19   026 

Bokslut lokaler bildningsförvaltningen 2019 

Sammanfattning 

Bildningsförvaltningen rapporterar gällande bokslut 2019 för lokaler inom 

bildningsförvaltningen. 

Beslutsunderlag 

Bokslut lokaler 2019 den 8 november 2019 

Bildningsnämndens beslut  

Bildningsnämnden förklarar sig ha tagit del av bokslut 2019 för lokaler inom 

bildningsförvaltningen. 

  

 

 

 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

16(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 212 Dnr BN291-19   041 

Mål och Budget 2020 

Sammanfattning 

Vid sammanträdet i bildningsnämndens arbetsutskott den 2 december 2019 

informerade bildningsförvaltningen och ekonomer utifrån 

kommunfullmäktiges beslut gällande Mål och Budget 2020  

den 27 november 2019. 

Arbetsutskottet förklarade sig ha tagit del av informationen. 

På sammanträdet i bildningsnämnden den 16 december 2019 informerar 

bildningsförvaltningen och ekonomer utifrån kommunfullmäktiges beslut 

gällande Mål och Budget 2020. 

Beslutsunderlag 

Bildningsnämndens arbetsutskott den 2 december 2019 § 101 

Bildningsnämndens beslut  

Bildningsnämnden förklarar sig ha tagit del av informationen. 

  

 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

17(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 213 Dnr BN700-19   041 

Flytt av investeringsbudget 

Sammanfattning 

Det är avsatt 400 000 kronor i fritidsenhetens investeringsbudget till bland 

annat passagesystem i Vasahallen. Det pågår en större renovering av 

Vasahallen och kostnaderna för passagesystem bakas in i 

renoveringsprojektet som bekostas av miljö- och 

samhällsbyggnadsförvaltningen. Därför vill bildningsförvaltningen föra över 

investeringsbudget avsedd för ändamålet till miljö- och 

samhällsbyggnadsnämnden. 

Bildningsförvaltningen föreslår bildningsnämnden att framställa till 

kommunstyrelsen att besluta om en överföring av investeringsbudget på  

400 000 kronor från bildningsnämnden till miljö- och 

samhällsbyggnadsnämnden. 

Vid sammanträdet i bildningsnämnden den 16 december 2019 informerar 

bildningsförvaltningen i ärendet. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse från bildningsförvaltningen den 13 december 2019 

Förslag till kommunfullmäktige 

Bildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om en överföring 

av investeringsbudget på 400 000 kronor från bildningsnämnden till miljö- 

och samhällsbyggnadsnämnden för Vasahallens renovering. 

  

Utdrag till 

Kommunfullmäktige 

Bildningsförvaltningen 

Ekonomer 

 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

18(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 214 Dnr BN572-19   642 

Ansökan om tillstånd från Waldorfförskolan 
Snödroppen om att öppna filial 

Sammanfattning 

En ansökan om tillstånd att öppna en filial till friförskolan Snödroppen 

inkom till bildningsnämnden den 24 oktober 2019.  

I dagsläget är det 26 folkbokförda barn från Hedemora placerade på 

Snödroppen och 8 barn från andra kommuner.  

Filialen ska ligga i Stjärnsund, men ha ett nära samarbete med förskolan som 

ligger i Dormsjö. Filialen kommer i ett första skede ta emot cirka 10-13 barn 

för att kunna ha en kapacitet på 25 barn i förlängningen. 

Bildningsförvaltningen föreslår bildningsnämnden att besluta om att 

godkänna ansökan gällande utökning av friförskolan Snödroppen med filial i 

Stjärnsund utifrån att de även tar emot barn som står i kö i den kommunala 

förskolan. 

På sammanträdet i bildningsnämndens arbetsutskott den 2 december 2019 

yrkade Lillemor Gunnarsson (C) att bildningsnämnden beslutar att hos 

friförskolan Snödroppen begära in kompletterande uppgifter gällande 

godkända lokaler, behörig personal och en god ekonomi. Ordförande fann att 

yrkandet bifölls. 

Arbetsutskottet beslutade att föreslå bildningsnämnden att godkänna ansökan 

gällande utökning av friförskolan Snödroppen med filial i Stjärnsund utifrån 

att de även tar emot barn som står i kö i den kommunala förskolan. Detta 

under förutsättning att det finns godkända lokaler, behörig personal och en 

god ekonomi. 

Beslutsunderlag 

Ansökan från Waldorfförskolan Snödroppen den 16 oktober 2019 

Bildningsnämnden den 4 november 2019 § 188  

Tjänsteskrivelse från bildningsförvaltningen den 6 november 2019 

Bildningsnämndens arbetsutskott den 2 december 2019 § 103 

Bildningsnämndens beslut 

Bildningsnämnden godkänner ansökan gällande utökning av friförskolan 

Snödroppen med filial i Stjärnsund utifrån att de även tar emot barn som står 

i kö i den kommunala förskolan  att det finns godkända lokaler, behörig 

personal och en god ekonomi. 

Forts. § 214 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

19(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Forts. § 214 

  

Utdrag till 

Bildningsförvaltningen 

Waldorfförskolan Snödroppen 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

20(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 215 Dnr BN281-19   624 

Yttrande kring motion om drogtester i skolan 

Sammanfattning 

Följande motion av Marit Andersson (SD) och Gunilla Brandt-Jonsson (SD) 

anmäldes till kommunfullmäktige den 16 april 2019: 

"Drogproblematiken är stor i samhället och tendensen visar inte på att 

problemet minskar. Därför vill vi genom detta förslag försöka se nya 

möjligheter till att få bukt med drogerna i samhället. 

Ökat missbruk bland ungdomar skapar trauman som en ökning av olyckor, 

för tidig död samt högre självmordsstatistik. Kan vi genom förslaget få tag i 

ungdomar på ett tidigt stadium förebygger vi utslagning, familjetragedier och 

följdeffekter som dyra behandlingsformer. 

Detta med dagens utbildade skolpersonal inom området och efterkommande 

drogbehandling. För att kunna genomföra detta behöver både skolpersonal, 

föräldrar och elever delta. För att motivera deltagarna behövs dels en 

omfattande information om missbruksbeteende. Sommarjobb skall bara 

erbjudas ungdomar som deltar i dessa drogtester. 

Vi vill även att kommunen skall samarbeta med företagare på detta område 

och gemensamt försöka ställa samma riktlinjer om drogtester för 

sommarjobb. Vi vill med detta inte öka arbetsbördan för skolans redan hårt 

ansatta personal eller öka kostnaderna för skolhälsovården. Dessa tester kan 

göras relativt enkelt och inte kostsamt i samband med de hälsokontroller som 

redan idag genomförs i skolorna. Man kan även upptäcka andra sjukdomar 

via stickor i urinen t.ex diabetes. 

Föräldrar och andra närstående är nyckeln till detta projekt att få elever 

friska och drogfria. Vi måste få föräldrarna delaktiga i arbetet. Alla föräldrar 

som är måna om sina barn kommer att vara positiva till detta. Testerna 

innebär inget ingrepp  i elevens integritet då detta sköts med sekretess och 

utförs på alla av utbildad personal. 

Ibland  jobbar eleverna på höga höjder, använder maskiner eller framför 

fordon. Då är det av yttersta vikt att de inte har substanser eller sjukdomar 

som utgör en risk för att skada sig själv eller andra. 

Sverigedemokraterna föreslår därför kommunfullmäktige: 

- Att uppdra åt berörd nämnd utreda möjligheterna för införande av 

slumpmässiga drogtester i mellan, högstadiet samt gymnasieskolan 

Forts. § 215 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

21(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Forts. § 215 

- Att uppdra åt kommunen söka samarbete med företagare för att 

gemensamt ha samma riktlinjer om drogtester som krav för 

sommarjobb” 

Kommunsekreteraren remitterade motionen för yttrande till 

bildningsnämnden den 9 april 2019. 

Vid sammanträdet i kommunfullmäktige den 16 april 2019 förklarade 

kommunfullmäktige sig ha tagit del av åtgärden, att kommunsekreteraren 

hade remitterat motionen till bildningsnämnden. 

Bildningsförvaltningen lämnade den 2 december 2019 ett yttrande till 

motionen enligt följande:  

Skolan genomför i dagsläget drogtester där misstanke om missbruk 

förekommer. Skolan ser inget behov av att genomföra mer systematiska 

drogtester och framförallt inte för långt ner i åldrarna. Vi har god kännedom 

om våra elever och arbetar aktivt med elever i riskzonen genom olika 

insatser. Som en del i det preventiva mot droger sker en nära samverkan med 

socialtjänst och polis.  

När det gäller delen med drogtester kring sommarjobb bör frågan lämnas till 

berörda enheter som anställer och/eller förmedlar sommarjobb. 

Beslutsunderlag 

Motion angående drogtester i skolan den 2 april 2019 

Remittering av motionen den 9 april 2019 

Kommunfullmäktige den 16 april 2019 § 72 

Yttrande från bildningsförvaltningen den 2 december 2019 

Förslag till kommunfullmäktige 

Bildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Reservation 

Marit Andersson (KL) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 

”SD anser att drogproblemet måste tas itu med i tidig ålder. Vi kan absolut 

inte stå för ”att vi har god kännedom om ungdomarna”. Vi anser att 

ungdomar är värda att satsas på, och ta tag i problem i tid.” 

  

 

 

 

Forts. § 215 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

22(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Forts. § 215 

Utdrag till 

Kommunfullmäktige 

Bildningsförvaltningen 

 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

23(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 216 Dnr BN531-19   608 

Läsårsdata för elever i Hedemora kommun 2020/2021 

Sammanfattning 

Läsårsdata för elever för läsåret 2020/2021 ska beslutas tillsammans med 

Avesta utifrån en ram som är densamma för hela länet. Förslaget för 

elevernas läsårsdata har tagits fram i samverkan med Avesta. 

Bildningsförvaltningen föreslår bildningsnämnden att anta förslag till 

läsårsdata för elever läsåret 2020/2021. 

Vid sammanträdet i bildningsnämndens arbetsutskott den 2 december 2019 

föreslog arbetsutskottet bildningsnämnden att anta bildningsförvaltningens 

förslag till läsårsdata för elever läsåret 2020/2021. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse från bildningsförvaltningen den 25 november 2019 

Förslag läsårsdata 2020/2021 den 13 november 2019 

Bildningsnämndens arbetsutskott den 2 december 2019 § 105 

Bildningsnämndens beslut 

Bildningsnämnden antar bildningsförvaltningens förslag till läsårsdata för 

elever i Hedemora kommun läsåret 2020/2021. 

  

Utdrag till 

Bildningsförvaltningen 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

24(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 217 Dnr BN616-19   606 

Förslag till vitesföreläggande 

Sammanfattning 

En elev på Olympicas friskola har inte återgått till skolan efter höstlovet. 

Olympica har gjort utredning kring detta, avdelningschef har haft kontakt 

med vårdnadshavaren som håller sitt barn hemma. Informationsbrev har 

skickats till vårdnadshavare med rekommenderat brev och mottagningsbevis. 

Förvaltningen avser att gå vidare med ett vitesföreläggande för utebliven 

skolgång. 

Bildningsförvaltningen har för avsikt att, med hänsyn till vårdnadshavares 

årsinkomst, förhållandena i övrigt och angelägenhetsgraden av att eleven får 

fortsatt skolgång och detta skyndsamt, föreslå bildningsnämnden att fatta 

beslut om ett föreläggande med ett löpande vite på 500 kronor per påbörjad 

vecka för utebliven skolgång och att vårdnadshavaren ska uppfylla sin 

skyldighet som vårdnadshavare vad gäller elevens skolplikt. Vitet kan även 

komma att höjas om eleven trots det inte kommer att fullgöra sin skolplikt. 

Bildningsförvaltningen föreslår bildningsnämnden att bifalla förvaltningens 

förslag på vitesföreläggande. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse från bildningsförvaltningen den 4 december 2019 

Bildningsnämndens beslut 

Bildningsnämnden bifaller bildningsförvaltningens förslag på 

vitesföreläggande. 

  

Utdrag till 

Bildningsförvaltningen 

Vårdnadshavare 

 

 

 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

25(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 218 Dnr BN004-19   000 
  

Förvaltningens information 

Sammanfattning 

Bildningsförvaltningen informerar om att Skolinspektionen genomför en 

tematisk kvalitetsgranskning under våren 2020. Temat för granskningen är 

Stimulerande undervisning för elever i årskurs 4 som ligger långt fram i sin 

kunskapsutveckling. 

Skolinspektionen har genomfört en tematisk tillsyn i kommunen av rätten till 

modersmålsundervisning i nationella minoritetsspråk i grundskolans 

årskurser 7-9. 

Förvaltningschefen informerar om de SWOT-analyser som gjorts inom 

bildningsförvaltningen. Genom att göra SWOT-analyser kartläggs 

organisationens styrkor, svagheter, hot och de möjligheter som finns internt 

och externt. SWOT-analyserna är ett bra verktyg för att kunna utveckla 

verksamheten. 

Beslutsunderlag 

Skolinspektionens informationsbrev till huvudman den 5 december 2019  

Dnr BN684-19   610 

Skolinspektionens beslut efter tematisk tillsyn den 10 december 2019 

Dnr BN691-19   610 

Sammanställning av bildningsförvaltningens SWOT-analyser den 12 

december 2019. Dnr BN696-19   630 

Bildningsnämndens beslut  

Bildningsnämnden förklarar sig ha tagit del av förvaltningens information. 

  

 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

26(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 219 Dnr BN063-19   600 

Rapporter 

Sammanfattning 

Följande rapporter delges bildningsnämnden den 16 december 2019: 

a) Avdelningschef rapporterar gällande barnomsorgskö i Hedemora 

kommun 

b) Förvaltningschef rapporterar utifrån kommunrapport för Hedemora 

Lupp 2018 

c) Avdelningschef rapporterar att Skolinspektionen har avslutat ärendet 

gällande elev med hög skolfrånvaro vid fristående skola i Hedemora 

kommun 

Beslutsunderlag 

Sammanställning av kö till barnomsorgen den 10 december 2019 

Bildningsnämndens beslut  

Bildningsnämnden förklarar sig ha tagit del av delgivna rapporter. 

  

 

 

 

Mötet ajourneras mellan 11.45 och 11.50 

 

 

 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

27(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 220 Dnr BN005-19   000 

Delgivningsärenden 

Sammanfattning 

Följande delgivningar delges bildningsnämnden den 16 december 2019: 

Allmänna delgivningar: 

a) 2019-11-26- Inspektionsmeddelande från Arbetsmiljöverket den 22 

november 2019 gällande resultat av inspektion den 19 november 

2019 i Vasahallen 

Dnr BN561-19   026 

b) 2019-11-26- Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 november 2019 

§ 173. Uppföljning av kommunens Risk- och sårbarhetsanalys (RSA) 

Dnr KS222-19   168 

Dnr BN614-19   168 

c) 2019-11-29- Rapport Hälso- och sjukvård 2020. Ansökan Hedemora 

kommun 

Dnr BN663-19   047 

d) 2019-11-29- Elevrådsprotokoll från Stureskolan den 29 november 

2019 

Dnr BN520-19   604 

e) 2019-12-03- Beslut om avstängning av elev på Martin Koch-

gymnasiet från och med 2019-11-25 till och med 2019-11-29 

Dnr BN626-19   606 

f) 2019-12-03- Beslut om avstängning av elev på Martin Koch-

gymnasiet från och med 2019-11-25 till och med 2019-11-29 

Dnr BN627-19   606 

g) 2019-12-03- Beslut om avstängning av elev på Martin Koch-

gymnasiet från och med 2019-11-25 till och med 2019-11-29 

Dnr BN628-19   606 

h) 2019-12-03- Elevrådsprotokoll från Garpenbergs skola den 2 

december 2019 

Dnr BN563-19   604 

i) 2019-12-03- Protokoll från bildningsnämndens arbetsutskott den 2 

december 2019 

 

Forts. § 220 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

28(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Forts. § 220 

j) 2019-12-03- Kommunfullmäktige den 27 november 2019 § 197. 

Befrielse från uppdrag som ledamot i bildningsnämnden 

Dnr KS623-19   023 

k) 2019-12-04- Kommunfullmäktige den 27 november 2019 § 187. 

Redovisning av uppdrag- presentera åtgärdsförslag för att förbättra de 

presenterade nyckeltalen i Mål och Budget 

Dnr KS041-17   041 

Dnr BN209-17   041 

l) 2019-12-04- Information till vårdnadshavare på Stjärnsunds förskola 

Dnr BN572-19   642 

m) 2019-12-03- Beslut om avstängning av elev på Martin Koch-

gymnasiet från och med 2019-12-02 till och med 2019-12-09 

Dnr BN678-19   606 

n) 2019-12-03- Protokollsutdrag från Region Dalarnas kultur- och 

bildningsnämnd den 22 oktober 2019 § 62. Kommunala 

överenskommelser 

Dnr RD19/00792 

Dnr BN460-19   106 

o) 2019-12-06- Informationsbrev från Skolinspektionen gällande 

granskning av Stimulerande undervisning för elever i årskurs 4 

Dnr BN684-19   610 

p) 2019-12-06- Kommunstyrelsen den 3 december 2019 § 166. Rapport 

från nämnderna med anledning av beslutande besparingsåtgärder för 

året 2019 och ekonomisk rapport per den 31 oktober 2019 

Dnr BN686-18   041 

q) 2019-12-09- Elevrådsprotokoll från Stureskolan den 6 december 

2019 

Dnr BN520-19   604 

r) 2019-12-09- Begäran om yttrande från Skolinspektionen. 

Dnr BN685-19   606  

s) 2019-12-12- Beslut om avstängning av elev på Vasaskolan från och 

med 2019-12-11 till och med 2019-11-13 

Dnr BN649-19   606 

t) 2019-12-12- Beslut om avstängning av elev på Vasaskolan från och 

med 2019-12-11 till och med 2019-11-13 

Dnr BN060-19   606 

Forts. § 220 

~HEDEMORA 
~KOMMUN 



 

Bildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

29(29) 

Sammanträdesdatum 

2019-12-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Forts. § 220 

u) 2019-12-12- Beslut från Skolverket efter tematisk tillsyn av rätten till 

modersmålsundervisning i nationella minoritetsspråk i grundskolans 

årskurser 7-9 i Hedemora kommun 

Dnr BN691-19   610 

v) 2019-12-13- Rapport från kontakpolitikerbesök kulturenheten den 14 

november 2019 

Dnr BN227-19   600 

Delgivningar gällande kränkningar: 

Se delgivningspärm 

Delgivningar gällande klagomål: 

a) 2019-11-26- Inkommet klagomål från vårdnadshavare den 14 

november 2019 gällande busstider som inte anses vara anpassade till 

skoldagens slut  

BN612-19   108 

b) 2019-11-26- Inkommet klagomål från vårdnadshavare den  

24 november 2019 gällande missnöje med lärares behandling av det 

egna barnet. 

BN613-19   108 

c) 2019-12-06- Inkommet klagomål från vårdnadshavare den  

5 december 2019 gällande skolsituationen för det egna barnet. 

BN682-19   108 

Bildningsnämndens beslut  

Bildningsnämnden förklarar sig ha tagit del av delgivningsärendena. 

  

~HEDEMORA 
~KOMMUN 
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